
Hooggeachte mevrouw van der Wal-Zeggelink, 

 

Graag reageer ik bij deze op uw voornemen om de jacht op het konijn landelijk en het haas in de 

provincies Groningen, Limburg en Utrecht te sluiten. 

Wij jagen met onze familie al meer dan 4 generaties in de uiterwaarden van de Lek in de provincie 

Utrecht en in een gemengd akker en bos gebied in de provincie Gelderland (gemeente Wijchen). 

Gedurende die periode hebben wij fluctuaties van wildstanden meegemaakt, in eerste instantie 

gestaag maar zeker afnemend, maar recentelijk weer een opgang naar boven. De neergang vanaf de 

jaren tachtig zijn direct gerelateerd aan grote veranderingen in het landschap van de afgelopen 

decennia. De kleinschalige akkers, extensief geboerd met akkerranden en houtwallen hebben in de 

loop van de jaren plaatsgemaakt voor grootschaligere landbouw, waar ook de ruilverkaveling een 

grote verstorende invloed op het wild heeft gehad. Deze ontwikkeling heeft ervoor gezorgd dat de 

biotoop minder geschikt werd voor wild en er minder beschutting en voedsel beschikbaar was (ook 

onder invloed van gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen). Sinds de laatste 10 jaar zien wij 

gelukkig een kentering plaatsvinden: er worden door verschillende partijen (boeren, jagers, TBO’s 

etc.) biotoop verbeterende initiatieven ontplooid (wildakkers, minder vaak maaien, minder 

bestrijdingsmiddelen etc.) en in overleg getreden hiervoor met elkaar. Wij zien dat de verschillende 

initiatieven om de biodiversiteit toe te laten nemen een direct positief effect hebben op de 

wildstand. In Gelderland zien wij bijvoorbeeld de patrijs en fazant weer volop aanwezig op de akkers 

en in het veld, daar waar dit 10-15 geleden nog slechts enkelen betrof.  

Onder invloed van deze biotoop verbetering neemt ook de hazenstand toe bij ons in het jachtgebied. 

Ik durf te stellen dat de hazenstand sinds de afgelopen 10-15 jaar niet zo goed is geweest als 

momenteel.  

Daar waar het gras nog veel en kort wordt gemaaid blijft de jonge hazensterfte nog wel steeds een 

groot probleem en hebben wij met de boeren in ons jachtgebied intensief contact om voorafgaand 

aan het maaien door het veld te lopen om zo jonge hazen in hun nest te behoeden voor de maaiers.  

Een ander probleem, met name in de uiterwaarden, blijft bijv. dat het ministerie van Rijkswaterstaat 

met haar programma Ruimte voor de Rivier, de uiterwaarden zo plat als een biljartlaken wil maaien 

en alle begroeiing afzaagt, waardoor ook hier te weinig struiken en bosjes overblijven voor het wild 

om dekking te zoeken en zich te kunnen verschuilen tegen predatoren (buizerds, kraaien, vossen 

etc.).  

Mijn jarenlange ervaring is ook dat bejaging ervoor kan zorgen dat een hazen populatie gezond blijft 

door ervoor te zorgen dat de populatie niet de groot wordt voor het betreffende leefgebied en 

daardoor onvermijdelijk aan elkaar ziekten overdragen. Ongeveer 10 jaar geleden werd de jacht op 

het haas door Staasbosbeheer verboden op hun stukken grond in de uiterwaarden bij de Lek. Tot dan 

toe was daar een zeer goede hazenstand. Na het verbod op jacht brak er leverbot ziekte uit onder de 

hazenpopulatie wat zich snel verspreidde en uiteindelijk de populatie heeft gedecimeerd. Hier had 

een effectieve jacht naar mijn mening zeker de populatie behoed. 

Hetzelfde geldt voor een konijnen populatie in ons gebied in Gelderland waar wij jagen en soms de 

ziekte myxomatose rondwaard in een gedeelte van het veld en nog niet de rest van het veld heeft 

bereikt. Hierbij blijft de ziekte ook beteugeld door de zieke konijnen te bejagen alvorens deze in 

contact komen met gezonde konijnen.  



Wij werken als jagers al generaties elk seizoen eraan om de wildstand beter te maken in ons veld. 

Veel uren worden besteed aan het verbeteren van de biotoop: walletjes aan te planten, wildakkers 

aan te leggen, eenden korven te plaatsen etc. Maar dat alles heeft nog steeds weinig zin als wij niet 

tevens ’s avonds en ‘s nacht toezicht zouden houden in het veld om stroperij tegen te gaan (lange 

honden die op hazen jagen in de uiterwaarden bijvoorbeeld) en predatoren zoals vossen en kraaien 

onder de duim te houden.  

Ook worden veel uren in de wildtellingen gestopt en worden alle afschotcijfers door de jagers sinds 

jaren nu al geadministreerd in het Fauna Registratie Systeem. Dat dit een administratieve last is, 

nemen wij voor lief, daar wij denken dat deze cijfers de basis vormen voor goed wildbeheer en 

hiermee ook goed inzichtelijk wordt gemaakt wat de daadwerkelijke trend is van de wildstand. 

Temeer verbaast het mij dat deze gegevens niet worden gebruikt voor het bepalen van het beleid.  

U heeft met een groep gemotiveerde jagers een leger aan vrijwilligers die het het beste voor hebben 

met de wildstand en bereid zijn hier veel tijd en kosten voor te maken. Dat hebben wij graag als 

vrijwilligers er voor over, mits wij hier dan ook de vruchten van mogen blijven plukken door, als de 

stand dit toelaat, een fractie hiervan te oogsten. 

Ik hoop dat u in ziet dat er weinig gegronde reden is de jacht op konijn en haas te verbieden en dat 

het positieve werk dat de jagers verrichten eerder vraagt om meer wettelijke ondersteuning (zoals 

bijvoorbeeld aansluiting bij de Europese bredere wildlijst, gebruik van dempers) en vermindering van 

de administratieve last en juist niet vraagt om verdere inperkingen van de jachtmogelijkheden. 


